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Klub poslanika Demokratski front – Pokret za promjene 
poslanik prof. dr Branko Radulović, predsjednik Kluba poslanika Demokratskog fronta – 
Pokret za promjene  
 

POSLANIČKO PITANJE 
 

Gospodine Abazoviću,  
 
Urgentan, dinamičan i održiv investicioni ciklus i temeljne reforme su od sudbonosnog značaja 
po budućnost Crne Gore. Jedino to može da stvori nove vrijednosti i radna mjesta, smanji 
brojne limite i slabosti, obezbijedi progres cijelog društva, poveća otpornost na šokove koji će 
biti sve veći i integriše Crnu Goru u bogatu zajednicu. Da li imate plan kako to sprovesti, 
posebno imajući u vidu izuzetno i apsurdno političko i ukupno društveno stanje i teško 
kriminalno nasleđe? Molio bih poseban osvrt na energetiku, sektor koji će odrediti čak i 
održivost planete Zemlje. 

 
ODGOVOR 

 
Uvaženi poslaniče Raduloviću,  
 
Pored vladavine prava, jedan od stubova na kojima počiva 43. Vlada Crne Gore je i ekonomski 
razvoj. U tom pravcu, naš je zadatak da dodatno unaprijedimo biznis ambijent, kako bi 
respektabilni investitori u narednom periodu prepoznali Crnu Goru kao sigurnu destinaciju za 
svoja ulaganja. Prethodno se postiže kroz jačanje kapaciteta institucija sistema. Od ključnog je 
značaja da investitori steknu povjerenje u sistem kako bi državu percipirali kao aktivnog 
partnera koji učestvuje u omogućavanju lakšeg prevazilaženja eventualnih biznis barijera sa 
kojima se oni susreću.  
 
Sistemsko opredjeljenje Vlade je intenziviranje i održivo ulaganje u infrastrukturne projekte 
na sjeveru u pravcu stvaranja daljih pretpostavki za razvoj planinskog (zimskog i ljetnjeg) 
turizma. Naročito je u ovom kontekstu bitna međuresorna i međusektorska saradnja na 
državnom i lokalnom nivou. Rezultat takve saradnje treba da bude kapitalni budžet koji će 
prepoznati što veći broj projekata koji doprinose ovom segmentu razvoja. Naglašavamo da se 
na sjeveru Crne Gore gradi veliki broj hotela visoke kategorije, 5 ski centara, te da je 
unapređenje lokalne i regionalne infrastrukture na sjeveru prioritetno. U ski centre na sjeveru 
je do sada uloženo 90 miliona eura, a predračunska vrijednost hotela koji se trenutno razvijaju 
u Crnoj Gori je veća od 400 miliona eura, a veliki broj njih, posebno na sjeveru, ima problem 
sa povezanom infrastrukturom. Dva nova hotela u Kolašinu će biti stavljena u funkciju za 



 

 

zimsku sezonu 2022/23, i time će se broj smještajnih jedinica visoke kategorije u tom gradu 
povećati za skoro 300, uz 150 novih radnih mjesta koja će biti otvorena.  
 
Prioritet Vlade je i definisanje dodatnih lokaliteta koji će biti valorizovani kroz modele 
dugoročnog zakupa ili privatno-javnog partnerstva. Crna Gora ima jedinstvenu prirodu, njen 
prostor je naš najbitniji resurs i u tom pravcu je potrebno sa posebnom pažnjom pristupiti 
eventualnom definisanju lokaliteta buduće valorizacije. U ovom kontekstu je od vitalnog 
značaja stvaranje planskih pretpostavki za održivu valorizaciju, te stvaranje drugih osnova za 
eventualno raspisivanje javnih poziva u ovom pravcu.  
 
Na kraju, naš cilj je i da se konačno otpočne sa investicijama u cilju jačanja hotelskih kapaciteta 
koji su u prethodnom periodu bili predmet privatizacija, a koje nijesu realizovane. Kao primjer 
navodim lokalitet nekadašnjeg Hotela Galeb u Ulcinju koji je nedavno dobio novog vlasnika, 
pa na tom mjestu u dogledno vrijeme očekujemo luksuzni hotel sa 5 zvjezdica, kakav Ulcinj i 
pomenuti lokalitet i zaslužuju. Takođe, ističemo i da su polovinom ovog mjeseca otpočeli 
radovi na izgradnji posebne turističke atrakcije u vidu žičare Kotor - Lovćen, koja će donijeti 
ogromnu novu vrijednost našem turizmu i privredi, a gdje će biti zaposleno oko 100 ljudi.  
Konačno, jedino prava sinergija između države i privatnih investitora će donijeti adekvatan i 
održiv investicioni razvoj. 
 
Energetika predstavlja jednu od najvažnijih razvojnih grana crnogorske ekonomije i planiramo 
da intenzivno radimo na stvaranju uslova za realizaciju prioritetnih energetskih projekata.     
 
U tom smislu, priprema se novi strateški dokument - Nacionalni energetski i klimatski plan. To 
će biti plan razvoja energetskog sektora Crne Gore, koji će imati za cilj da zadovolji potražnju 
za energijom, obezbjeđujući sprovođenje zelene energetske tranzicije i minimalni negativni 
uticaj energetskog sektora na klimatske promjene. Ovaj dokument će sadržati i ciljeve koji se 
odnose na emisiju gasova sa efektom staklene bašte, korišćenje energije iz obnovljivih izvora 
i energetsku efikasnost. 
 
U toku je realizacija projekta izgradnje Vjetroelektrane Gvozd, na teritoriji Opštine Nikšić. 
Planirano je da projekat zajednički realizuju kompanije EPCG i Ivicom Holding GmbH. Evropska 
banka za obnovu i razvoj (EBRD) je ponudila Elektroprivredi Crne Gore AD Nikšić opcije za 
kreditno finansiranje ovog projekta. U cilju većeg iskorišćenja potencijala vjetra na 
crnogorskom primorju, Vlada je 03.03.2022. godine donijela odluku o izradi detaljnog 
prostornog plana za područje na kojem je predviđena izgradnja VE Brajići. Radi se i na 
stvaranju uslova za izgradnju solarne elektrane SE Briska Gora na teritoriji Opštine Ulcinj.  
Evropska banka za obnovu i razvoj (EBRD) i Međunarodna finansijska korporacija - IFC (dio 
grupacije Svjetske banke) su iskazale zainteresovanost za finansiranje ovog projekta. 
 
U avgustu 2021. godine Elektroprivreda Crne Gore AD Nikšić je pokrenula Projekat „Solari 
3000+ i Solari 500+” kojim je planirano instaliranje 3000 solarnih sistema na krovovima 
objekata za individualno stanovanje i 500 solarnih sistema na krovovima objekata koji su u 
vlasništvu pravnih lica, čime će se primijeniti koncept kupac-proizvođač u Crnoj Gori. Imajući 
u vidu veliki potencijal sunčevog zračenja na području Podgorice, resorno ministarstvo radi na 
stvaranju uslova za realizaciju projekta izgradnje solarne elektrane Velje Brdo u Podgorici. 
Dodatno, u toku je i projekat ekološke rekonstrukcije TE Pljevlja, koji ima za cilj unapređenje 
njenog rada u pogledu poštovanja propisa i standarda EU iz oblasti zaštite životne sredine. 
Planirano je da se realizacija projekta završi u prvoj polovini 2025. godine. 



 

 

 
Pored aktivnosti na izgradnji i rekonstrukciji objekata za proizvodnju električne energije, 
realizuju se i aktivnosti na izgradnji i jačanju elektrodistributivne i elektroprenosne mreže, kao 
i aktivnosti koje imaju za cilj izgradnju interkonekcija sa susjednim elektroenergetskim 
sistemima. 
 
U cilju diversifikacije energenata, predviđeno je snabdijevanje Crne Gore prirodnim gasom 
preko Jonsko-jadranskog gasovoda i mogućom valorizacijom rezervi gasa iz jadranskog 
podmorja. Pored toga, nastavljaju se istraživanja nafte i gasa u crnogorskom podmorju, u 
skladu sa dva ugovora o koncesiji za proizvodnju ugljovodonika koji su zaključeni sa izabranim 
kompanijama.  
 
Prepoznajući značaj uštede energije i energetske efikasnosti za povećanje sigurnosti 
snabdijevanja energijom, smanjenje uvozne energetske zavisnosti i postizanje ciljeva održivog 
razvoja, intenzivno radimo na unapređenju energetskih performansi zdravstvenih, 
obrazovnih, socijalnih i administrativnih objekata. Takođe, sprovode se mjere energetske 
efikasnosti u domaćinstvima, čiji je cilj smanjenje troškova grijanja i povećanje komfora u 
domaćinstvima, kao i razvoj tržišta efikasnih sistema grijanja i hlađenja u Crnoj Gori. Planirano 
je da se u narednom periodu nastavi realizacija navedenih programa i projekata, za koje je 
obezbijeđena podrška međunarodnih finansijskih institucija.  
 
Vlada će, imajući u vidu interesovanje građana i ostvarene rezultate u prethodnom periodu, 
uskoro početi sa realizacijom nove faze programa Energetski efikasan dom, preko kojeg je u 
ranijem periodu veliki broj domaćinstava ugradilo kotlove/peći na moderne oblike biomase 
(pelet/briket), od čega je značajan broj u sjevernom regionu, istovremeno preduzimajući 
aktivnosti sa proizvođačima peleta koji su izrazili spremnost da se nađe adekvatno rješenje 
koje se odnosi na cijenu peleta. 
 
 
Hvala na pažnji. 
                                                                                           
 

                                                                                                            PREDSJEDNIK 
                                                                                     dr Dritan Abazović 

 


